



LEVEL 3

Story #19

My Lantern is a Failure!

我的天燈失敗了！

Essential Question

中秋節有哪些元素呢？

What are the different elements of the mid-autumn festival?

Pre-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	What do you know about the mid-autumn festival? How is it celebrated?	你知道跟中秋節有關的任何事嗎？要怎麼慶祝中秋節？
2	How does your family or community celebrate the mid-autumn festival?	你家如何慶祝中秋節？

During-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	(p. 1) Is this kind of celebration similar or different from what you're used to?	(第 1 頁) 這種慶祝方式跟你的很像嗎？還是不一樣？
2	(p. 4) Do you think sky lanterns could be dangerous?	(第 4 頁) 你覺得天燈很危險嗎？
3	(p. 7) Do you think Shaomai is right or Baozi is right? Is it ok to light just one small lantern?	(第 7 頁) 你認為燒賣和包子誰是對的呢？天燈很小就沒關係嗎？
4	(p. 8) Why do you think he wishes for a spaceship?	(第 8 頁) 你覺得他為什麼想要一艘太空船？
5	(p. 11) Do you think the "werewolf" is a part of Chinese tradition? (wolf monster)	(第 11 頁) 你覺得「狼人」是屬於東方文化的一部份嗎？(狼妖)

Post-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	Whose wish do you like better?	你比較喜歡誰的願望？
2	What would you wish for?	你會許什麼願？
3	What are the elements of the mid-autumn festival mentioned in the story? Let's talk about these different elements (eg. Chang'e and the Jade Rabbit)	故事中提到了哪些中秋節元素？分享看看你找到了哪些這些元素！（例如：嫦娥、玉兔）
4	Are there other stories and characters related to the mid-autumn festival that you know about but are not in this story?	有沒有其他你知道但沒有出現在這個故事中、與中秋節有關的故事和人物？

Fun activity: Make a lantern.

活動時間：做一個燈籠。